
 

 

JAARRAPPORT 

2015  

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Leiden, april 2016 

 

 

 

 

 

S T I C H T I N G  V R I E N D S C H A P S B A N D 

L E I D E N - J U I G A L P A  

 



 2 

J A A R R A P P O R T  2 0 1 5  

 

ALGEMEEN /  BESTUUR 

De Stichting Vriendschapsband Leiden ï Juigalpa (de Stichting) is op 9 september 1987 
opgericht (als Stichting Nicaragua Komitee Leiden) en heeft als vestigingsplaats 
Leiden. Zij is geregistreerd in de kamer van Koophandel onder nummer 41167496.  

Statutair heeft de Stichting meerdere doelstellingen: 

1. Steun geven aan de stedenband tussen de stad Leiden en de stad Juigalpa in 
Nicaragua. 

2. De Leidse bevolking een duidelijk beeld geven van en te betrekken bij de 
leefsituatie van de inwoners van Nicaragua, in het bijzonder de stad Juigalpa. 

3. het inzamelen van gelden en goederen ten behoeve van de bevolking van 
Nicaragua, in het bijzonder van Juigalpa. 

Gedurende 2015 hebben zich geen wijzigingen voorgedaan in de 
bestuurssamenstelling. Op 31 december 2014 bestond het bestuur uit  4 personen en 
was de bestuurssamenstelling als volgt: 

¶ Nanda van Beest (voorzitter) 

¶ Boy Hendriksen (secretaris) 

¶ Hedda Sasburg (penningmeester) 

¶ Ruud Lambregts (contactpersoon projecten) 

 

 

 

  

JAARVERSLAG 

INLEIDING  

 

Website:  www.leiden-juigalpa.nl 

Email:   infosvlj@gmail.com   

Post:  Van Randwijkstraat 49, 2321 KE Leiden 

 

http://www.leiden-juigalpa.nl/
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JAARVERSLAG 

INLEIDING  

 
In 2015 werd er vooral getrokken aan het verder bre ngen van projecten in Juigalpa 
en de nieuwe samenwerking met de Leidse Vrouwenopvang-organisatie Rosa Manus. 
In november 2015 hebben SVLJ en de Stichting Vrienden van Rosa Manus 
gezamenlijk het bezoek van  twee vrouwen uit Juigalpa aan de wereldconferentie 
Vrouwenopvang mogelijk gemaakt. Conny Baez, zij is onze contactpersoon in 
Juigalpa namens Comité de Vínculo en  en Sara de Miranda, zijn 1 week in Nederland 
geweest en hebben  met ons  deelgenomen aan dit derde internationale congres 
over vrouwenopvang, welke in Den Haag plaatsvond. Hierover verderop in dit verslag 
meer. 
 
Het project Los Pipitos heeft een belangrijke strategische impuls gekregen doordat 
de Hogeschool Leiden (HSL) dit project in hun stage -carrousel heeft opgenomen. 
Jana Brama en Markt Höfte, beiden 4e jaars, zijn de eersten die een onderzoek in het 
kader van het onderdeel ñglobal awarenessò op het revalidatiecentrum aldaar hebben 
afgerond. 
 
Helaas is onze vertrouwde contactpersoon en zeer actieve ambtenaar Anne van 
Boeckel eind december 2014 vertrokken bij de gemeente Leiden. Anne heeft, ook 
door haar persoonlijke band met Juigalpa, heel veel ondersteuning geboden aan de 
Stichting. Mede door haar langdurige relaties met centrale contacten in Juigalpa zijn 
in totaal in de afgelopen 29 jaar veel initiatieven door gemeente en SVLJ samen 
opgepakt. We missen Anne zeer en hebben haar bedankt tijdens een 
afscheidsetentje in februari 2015. 
Inmiddels heeft Marian Weevers de portefeuille stedenbanden overgenomen en met 
haar hebben wij afspraken gemaakt over de afronding van de formele stedenband en 
de overstap naar ñmaatschappelijk geori±nteerdeò vriendschapsband. Door grote 
wisselingen van personeel bij de gemeente Juigalpa is e.e.a in 2015 nog niet 
afgerond.  

 
In oktober 2015 heeft het bestuur, met 1 vertegenwoordiger en 1 fysiotherapeut een 
werkbezoek aan Juigalpa gebracht om de studenten bij de opstart te ondersteunen 
en de lopende projecten te bezoeken. Hierover leest u meer bij de projectverslagen.   
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ACTIVITEITEN IN LEID EN 

Algemeen  
Onze activiteiten in Leiden waren dit jaar vanuit het bestuur gericht op 
samenwerking met de organisaties Rosa Manus en de Hogeschool Leiden. 
Onze samenwerking met het Rijnlands Revalidatiecentrum, in het project voor Los 
Pipitos, is helaas beëindigd. Het RRC heeft, door bezuinigingen, andere keuzes 
moeten maken voor de inzet van hun mensen en middelen. Zij konden geen mensen 
meer vrijmaken om ter plaatse in Juigalpa de doorontwikkeling van de 
fysiotherapeutische behandelingen te faciliteren. 
 
Onze betrokken vrijwilliger en fysiotherapeut Henk Verheul is, naast zijn rol in het 
project als begeleider, bereid gevonden om nu de oorspronkelijke rol van het RRC op 
zich te nemen. 
 
ROC 
Onze band met het ROC is, door de crisis rondom het voortbestaan van de school en 
het vertrek van een deel van onze, opnieuw opgebouwde, contacten verder 
verwaterd. Gezien de aandacht van het bestuur van SVLJ voor de voortgang van 
andere projecten en de afwikkeling van de formele band vanuit de gemeente Leiden 
is er geen nieuwe energie meer in een relatie met het ROC gestoken. 
 
Muurschilder  
In 2015 hebben wij met Rosa Manus besproken om wederom een muurschilder 
project te starten , in 2014 was dit een groot succes. De aandacht van Rosa Manus 
en SVLJ in 2015 hebben zich echter geconcentreerd op de komst van en uitwisseling 
met Conny en Sara. In 2016 wordt het muurschilder project weer opgepakt.   
 
Haanstraschool ï Escuela Leiden  
 
 
 De leerlingen van de Haanstra Basisschool, die als extra vak Spaanse les krijgen, 
hebben in hun lessen een film van de Escuela leiden, gemaakt tijdens ons vorige 
bezoek in de les besproken. In November hebben we met Conny en Sara een bezoek 
gebracht aan de school. De leerlingen Spaans hadden een leuk programmaatje 
voorbereid, inclusief een lied. Abajo el Mismo Sol, de hit van Alvaro Soler.   
 
 

De leerlingen vertolkten het lied op het 
podium in de zaal; wat grote indruk 
maakte op de bezoekers uit Juigalpa en 
de bestuursleden. Het contrast tussen de 
Haanstraschool, de leerlingen en hun 
mogelijkheden, met de situatie in 
Juigalpa, werd door dit lied extra 
uitvergroot. We leven toch allemaal onder 
dezelfde zon! 

 
Verder hebben we op de Haanstra een film vertoond, die gemaakt is door Mark Höfte 
en Jana Brama, onze studenten die op dat moment in Juigalpa waren. Deze film laat  

https://youtu.be/tiVG-8aZTVI
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het leven van de leerlingen van de Escuela Leiden op school en thuis zien. Thuis, in 
Juigalpa bleek een gespannen afdak tussen de bomen, met hangmatten als bedden, 
en tassen als kasten te zijn.  
 

 
Fotoôs Escuela Leiden 
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Uitwisseling vrouwenrechten en vrouwenopvang  
- videoverslag 

- foto's here 

 
 
  

BEZOEK CONNY BAEZ BURGALIN EN SARA MIRANDA CASTILLO AAN LEIDEN  
 
Van 3 t/m 6 november 2015 heeft in Den Haag de 3e internationale Wereldconferentie Vrouwenopvang 
plaatsgevonden met als belangrijkste doel van elkaar te leren en ervaringen uit te wisselen. Uit alle delen 
van de wereld hebben vrouwen aan deze conferentie deel genomen. 
 
Wereldwijd wordt 1 op de 3 vrouwen ooit slachtoffer van geweld, waarbij ongelijke 
machtsverhoudingen en economische ongelijkheid tussen mannen en vrouwen meestal de 
oorzaak zijn. Dit is een probleem dat overal ter wereld voorkomt. 
 
In Leiden, maar ook in onze zusterstad Juigalpa in Nicaragua, zijn vrouwenorganisaties actief om vrouwen 
die slachtoffer zijn van dit soort geweld te helpen, te begeleiden en met preventieve acties ervoor te 
zorgen dat we dit soort geweld kunnen beperken en liefst voorkomen.  
 
Niet voor iedereen was het financieel mogelijk de Wereldconferentie in Den Haag te bezoeken. Daarom 
hebben Stichting Vrienden van Rosa Manus en Stichting Vriendschapsband Leiden-Juigalpa de 
handen ineen geslagen en op hun kosten twee vrouwen uit Juigalpa laten overkomen: Conny Baez 
Burgalin en Sara Miranda Castillo. Zij zijn beiden aangesloten bij de organisatie Movimiento María Elena 
Cuadra (MEC), die zich o.a. bezig houdt met de implementatie van de wet tegen geweld tegen vrouwen. 
Conny en Sara zijn een week in Nederland geweest en hebben niet alleen deelgenomen aan de conferentie 
maar ook kennis gemaakt met Leiden: op maandag 2 november heeft Rosa Manus een dag- en 
avondprogramma voor hen verzorgd.  
ôs Ochtends hebben wij een rondvaart door de Leidse grachten gemaakt en daarna heerlijk geluncht bij La 
Place. õs Middags is een bezoek gebracht aan Utopa Weesthuis en de gemeente Leiden, waar Conny en 
Sara een rondleiding door het stadhuis kregen. 
õs Avonds hebben wij een leuke avond verzorgd met een lekkere maaltijd die de cli±nten van Rosa Manus 
hadden gemaakt. Na de maaltijd hebben Rosa Manus en Veilig Thuis een presentatie gehouden en daarna 
hebben Conny en Sara een presentatie gehouden over waar zij zich in Nicaragua mee bezighouden m.b.t. 
geweld tegen vrouwen. 
Het was een leuke, gezellige en leerzame dag en avond, waarvan niet alleen Conny en Sara hebben genoten 
maar ook alle betrokken mensen. 
Sara en Conny zijn gemotiveerd geraakt om ook in Juigalpa een vrouwenopvang te ontwikkelen. Mogelijk 
kunnen we hen daarbij helpen.  
 
Wilt u meer weten over Rosa Manus of de Vrienden van Rosa Manus?  Op onze website: www.rosa-
manus.nl. vindt u alle informatie. 
 
 
 
Margret Hoogland, Vrouwenopvang Rosa Manus 
 

https://youtu.be/dOm681Tv7TI
https://www.youtube.com/watch?v=dOm681Tv7TI


 7 

 
Vertegenwoordigers van SVLJ, Rosa Manus met Conny en Sara  
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PROJECTEN IN JUIGALP A 

 

Rol Comité de Vínculo  
 
Het Comité  fungeert nog steeds als adviesinstantie voor de SVLJ. De samenwerking 
met de SVLJ vindt vooral plaats in de persoon van Conny Baez, ondersteund door 
Don Chester Howay. Samen hebben zij het werk van Adolfo Hernández, onze 
vroegere adviseur, die begin 2015 is overleden, (zie Jaarverslag 2014) overgenomen. 
In het afgelopen jaar is dat prima verlopen. Met Adolfo was de communicatie, door 
de lange relatie, wat intensiever en preciezer, maar er waren ook meer initiatieven. 
Het contact met Conny is groeiend en is ze goed achter een aantal zaken aan 
gegaan, met steun van Don Chester (en soms enkele anderen).  
Don Chester beschikt nog altijd over een groot netwerk in Juigalpa, ook vanwege het 
feit dat hij en zijn vrouw Doña Dijana zoveel sociaal en liefdadigheidswerk doen in de 
gemeenschap. Ook Conny beschikt over een goed netwerk en goede contacten, met 
name ook met de Alcaldía (de gemeente). En ze heeft ook wel laten zien dat kritisch 
naar de overheid én het FSLN kijkt, ondanks haar eigen afkomst en politieke 
sympathieën. Voor de periode dat het nog nodig én mogelijk is ï gezien de 
afnemende financiering voor de SVLJ ï kunnen we de samenwerking met het Comité 
in deze vorm zeker voortzetten.  
 
 
Regionaal Revalidatiecentrum CRRET/Los Pipitos  
 

 
Voor achtergrondgegevens en 
historie t/m 2014: zie 
Jaarverslag 2014. 
 
De vertraging in de uitvoering 
waarvan in 2014 melding werd 
gemaakt, is in de loop van 
2015 niet echt opgelost. Ook in 
deze fase verloopt alles weer 
niet probleemloos.  
 
 
 
 
 

 
Naar aanleiding van het bezoek van eind 2014 zijn de volgende onderdelen er als 
knelpunt uitgelicht.  
In de eerste plaats het zwembad: uit nader onderzoek blijkt dat de ondergrond van 
het CRRET in zijn algemeenheid en dus ook het aangrenzende terrein waarop het 
badje gebouwd moet worden, mog elijk onvoldoende stevig zou zijn, waardoor 
aanbrengen van een extra laag nodig is; en waaraan extra kosten verbonden zijn. 
Aan de gemeente Juigalpa is gevraagd om onderzoek te doen naar de 
grondstructuur; Dat onderzoek moet uitwijzen wat er precies voor v ersteviging nodig 
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is. De toezegging is gedaan en voor de constructie liggen inmiddels twee offertes op 
tafel, waarbij de ene wél en de andere geen rekening houdt met extra kosten , maar 
de keuze is nog niet gemaakt.  
 
In de tweede plaats zijn er vragen met betrekking tot de aanschaf van een tweede 
hands microbus, welke kinderen moet vervoeren van de plaatselijke CAVôs (lokale 
revalidatiecentra) naar het CRRET (de regionale locatie in Juigalpa) . De daarvoor 
begrote uitgaven lijken aan de krappe kant; er is t ot nu toe geen geschikt busje 
gevonden, aldus de directeur van het CRETT. We spraken af dat men tot medio 
november door zou zoeken en daarna eventueel met een aangepast voorstel zou 
komen.  
 

In het algemeen lijkt het er wel op 
dat de veranderde toedeling van de 
budgetten ook wat meer 
betrokkenheid genereert van de 
kant van het lokale CAV en de 
ouders in de organisatie. In elk 
geval is ï ook met behulp van 
middelen die het Liliane Fonds ter 
beschikking stelde ï Nesbel Flores 
als lokale coördinatrice gestart en 
lijkt zij goede impulsen te geven.  
 
 
 

Van belang voor dit onderwerp was zeker ook het stageonderzoek van twee 
studenten van de Hogeschool Leiden (HSL), Jana Brama en Mark Höfte. In het 
verslag van 2014 spraken we al van de mogelijke samenwerking met de HSL, mede 
op voorstel van het Rijnlands Revalidatiecentrum. Met dit RRC werd al enkele jaren 
geleden samenwerking gestart rond het CRRET-project (zie ook de Jaarverslagen 
2012, 2013 en 2014), maar helaas heeft deze organisatie moeten afhaken, vanwege 
interne reorganisaties en noodzakelijke bezuinigingen. 
 
De samenwerking met de HSL wierp in 
elk geval in 2015 resultaten af, via de 
concrete inzet van twee studenten 
(Global Awareness en Fysio) Jana en 
Mark bereidden hun onderzoek met veel 
enthousiasme en toewijding voor, en de 
SVLJ gaf hen daarbij ook de nodige 
begeleiding. Het was uiteindelijk zelfs 
mogelijk om de start van ons werkbezoek 
(Ruud Lambregts en Henk Verheul) in 
oktober 2015 te laten samenvallen met 
de start van het onderzoek van beide 
studenten in Juigalpa, en hen daar 
rechtstreeks te introduceren. Mark en Jana verbleven van begin oktober tot Kerst in 
onze zusterstad. Het hoofdthema van hun onderzoek was de relatie en afstemming 
tussen CRRET en CAV en de betrokkenheid van ouders in het hele proces van de 
therapeutische behandeling, en in de organisatie van Los Pipitos in het algemeen. 
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Het uiteindelijke rapport en de bevindingen van beide studenten zullen terugkomen 
in het Jaarverslag over 2016, maar als we er al een beetje op vooruit lopen, kan al 
wel geconstateerd worden dat de conclusies tamelijk kritisch zijn als het gaat om de 
samenwerking tussen het regionale centrum CRRET en het lokale CAV: helaas loopt 
die niet goed en zijn er de nodige twijfels over de capaciteit en betrokkenheid van de 
leiding van het lokale centrum.  
Al me al levert de verdere uitvoering en voltooiing van het project dus nog de nodige 
hoofdbrekens op. Niettemin streeft de SVLJ er naar het project af te ronden in de 
tweede helft van 2016.  
 
Escuela Tierno Galván  
 

 
Het verhaal van de Tierno Galván-
school is bekend: de door ons (mede 
met fondsen van het Bonaventura 
College, vanuit de Kerstfair eind 2012 ï 
ja zo lang geleden alweer ï en de 
verdubbeling van de gemeente) 
gefinancierde comedor is eindelijk wél 
af, maar is in gebruik genomen als 
klaslokaal. De ruimtenood op deze 
bomvolle basisschool is zó groot, dat 
dat echt nodig was.  
 

 
Er zijn ook al eerder lokalen bijgebouwd. Op deze school krijgen wel 700 kinderen 
les, in twee turnos, ochtend en middag. Dat zijn voornamelijk kinderen uit armere 
buurten, die soms van een eind weg komen. Je kunt het ook zien aan de kleding: 
een deel van de kinderen draagt niet het traditionele schooluniform: daar is thuis 
geen geld voor. Het verstrekken van maaltijden is juist bij deze school een extra 
trekker om de kinderen ook echt te laten komen.  
 

Op zich ziet de gaarkeuken er keurig uit, 
maar de maaltijden worden net als 
vroeger in een soort houten schuurtje 
met golfplaten dak op houtvuur gekookt 
en in die zin is er nog niets veranderd.  
 
De zgn. ecofogones, energiezuinige 
ovens waarop gekookt zou gaan worden, 
zijn nog niet aangeschaft. Er wordt wel 
ruimte voor gemaakt aan de zijkant van 
het nieuwe gebouwtje, de oventjes 
zouden dan buiten het gebouwtje staan.  
 

De gemeente Juigalpa heeft aangegeven dat het haar ernst is om dit project toch 
fatsoenlijk af te maken. Sowieso is het wachten nog op een definitieve afrekening 
van de donatie. Ook hier dus toch ook weer een vertraging in de uitvoering.  
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Escuela Politécnica  
 
Deze aloude partner draait nog steeds goed: de afgelopen jaren werden ruim 4000 
diplomaôs uitgereikt over in totaal (nu) al 23 opleidingen. Zoals bekend gaat het 
daarbij vooral om deeltijdonderwijs aan (jong) volwassenen, met name in de sfeer 
van beroepsopleidingen. De Politécnica telt ongeveer 25 personeelsleden, waarvan 
16 leraren. De basiskosten van de school (salarissen etc.) worden vrijwel geheel 
gedragen door de overheid (MINED).  
 
In 2015 is vervolg gegeven aan het al eerder ter sprake gebrachte (zie Jaarverslag 
2014)  elektr iciteitsproject, dat inmiddels is goedgekeurd, en dat vooral de aanschaf 
van materialen en lesmiddelen betreft. Daarbij gaat het niet alleen om 
basisvaardigheden, maar bijvoorbeeld ook om meer specialistische training op het 
gebied van koeling en airconditioning, in het klimaat van Nicaragua veel gevraagd.  
 
De Politécnica is akkoord het beheer van het project  in handen van het Comité de 
Vínculo te laten, dus de aankopen van de materialen ook langs die weg te doen. De 
uitvoering in de school is in de vertr ouwde handen van de enthousiaste en kundige 
leraar Concepción Suarez, die al geruime tijd op de Politécnica werkt en zelf ook 
steeds met bijscholing bezig is. 
 
MEC (Movimiento María Elena Cuadra) Juigalpa  
 
De banden met MEC zijn in 2015 verder aangehaald, als vervolg op de contacten die 
in 2014 werden gestart: zie het betreffende Jaarverslag voor meer achtergronden 
over deze vrouwenorganisatie en de afdeling Juigalpa. 
 
In Leiden heeft de SVLJ contact gezocht en samenwerking opgebouwd met de 
organisatie Rosa Manus, een belangrijk stedelijk opvangcentrum voor vrouwen die 
met huiselijk en andere vormen van geweld worden geconfronteerd. In het contact 
met Rosa Manus ontstond het idee voor uitwisseling met MEC, dat in onze zusterstad 
met vergelijkbare problematiek wordt geconfronteerd.  
 
In november 2015 deed zich een uitstekende gelegenheid voor die uitwisseling echt 
concreet te maken, doordat in Nederland de derde World Conference of Womenôs 
Shelters werd georganiseerd, met deelname van honderden vrouwen en organisaties 
uit de hele wereld. In dat kader geval sloegen SVLJ en Rosa Manus de handen ineen 
om gezamenlijk twee vrouwen uit Juigalpa (Conny Baez, die ook bij MEC actief is, en 
Sarah Miranda) naar Nederland te halen. Zie voor meer informatie daarover elders in 
dit Jaarverslag. 
 
MEC en de vrouwen in Juigalpa die in de organisatie participeren blijven strijdbaar 
bezig. Steeds weer blijkt hoe men werkt van wijk tot wijk en soms letterlijk van huis 
tot huis gaat om met vrouwen te praten over de eigen situatie, on dervonden onrecht 
en geweld, mogelijkheden zich daartegen te verweren etc. De vrouwen van MEC 
kennen zeker een aantal voorbeelden van vrouwen die beter af zijn nu en erin 
geslaagd zijn zich aan de geweldsspiraal te ontworstelen. Maar het is soms ook heel 
zwaar om in verbeteringen te blijven geloven en met geringe middelen de strijd voort 
te zetten.  
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In Juigalpa telt MEC zoôn 50 militantes, actieve leden, in heel Nicaragua heeft men 
zeker een bereik van enkele duizenden vrouwen die op een of andere manier 
betrokken zijn. MEC als nationale organisatie bestaat nu 21 jaar en weet zich te 
handhaven als onafhankelijke instantie, ondanks de tegenwerking van de overheid 
en het sterk teruglopen van de buitenlandse financieringsmogelijkheden.  
MEC blijft steeds (terecht) trots op het realiseren van Wet 779, bewerkstelligd met 
een 20tal andere organisaties samen, maar helaas ook weer ondermijnd met een 
strategie die vanuit de Asamblea Nacional  is opgezet, gericht op het introduceren 
van een nieuw artikel in de (eerder  aangenomen) wet, dat de mogelijkheid van 
mediation en arbitrage inhoudt. Dat is helemaal in lijn met de door de Sandinisten 
ontwikkelde lijn van familiewaarden, de harmonie van het gezin (ook door de Kerk 
belangrijk geacht natuurlijk) en die sterk wordt g epropageerd: ga het conflict niet 
aan, begin geen proces e.d. maar kijk of je je met de daders van geweldplegingen 
kunt verzoenen. In veel gevallen is dat een allang gepasseerd station.  
 

Grote droom voor MEC in Juigalpa 
blijft steeds nog de opzet van een 
casa de refugio, een veilige plek 
voor vrouwen die protectie zoeken. 
En ook precies een centraal thema 
op de Wereldconferentie in Den 
Haag in november 2015. MEC is wel 
in gesprek met de Alcaldía over dit 
idee, ook omdat de overheid wel 
enkele panden zou hebben die 
mogelijk geschikt gemaakt zouden 
kunnen worden.  
 
 

Ook wij in de SVLJ in samenwerking met Rosa Manus zouden kunnen proberen aan 
de realisering van dit project bij te dragen. Het zou zeker inspelen op een uiterst 
wezenlijk aspect van de lokale samenleving en de gender-relaties. Het zou in elk 
geval ook een groot probleem betere zichtbaar maken en ook aanknopingspunten 
bieden voor  serieuze aanpak daarvan. 
 
De gesprekken met MEC (lokaal en nationaal ook) worden in 2016 voortgezet, mét 
ook de zoektocht naar financiering. De SVLJ hoopt dat in de loop van 2016 er 
concrete vorm kan worden gegeven aan tenminste een bescheiden begin van het 
project. 
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Afscheidsproject Alcaldía  
 
Al in 2014 werd het idee geopperd, vanuit de gemeente Leiden, om het afsluiten  van 
de (formele) stedenband nog een bijzonder tintje te geven via een afscheidscadeau 
aan Juigalpa in de vorm van een project. In de loop van 2014 en ook 2015 is daar 
wel regelmatig over gesproken, ook door Conny en het Comité de Vínculo.  
 

De wisselingen in de Alcaldía 
(overlijden van burgemeester Maria 
Elena in mei 2015, het aantreden en 
later ook weer aftreden van haar 
opvolgster Maria Teresa Hurtado) en 
het gebrek aan continuïteit c.q. de 
politieke instabiliteit en het vertrek 
van Anne van Boeckel droegen niet bij 
aan concrete voortgang op dit punt.  
 
 
 
 

Ruud spreekt namens de SVLJ een afscheidsrede uit bij  
het graf van burgemeester Maria Helena 

 
Aanvankelijk was er een idee rond een kleine afdeling voor kinderen in de lokale 
bibliotheek (destijds door de SIS en Den Haag gefinancierd), maar later kwam er een 
ander idee op.  
 
Juigalpa heeft verschillende openbare parken, o.a. het parque Ruben Darío en ook 
het monument voor Sandino dat op een heuvel ligt waarvandaan men een 
panoramisch uitzicht over de stad heeft. Op de heuvel is ook een parkje. De 
gemeente is al bezig om het centrale park (bij de kathedraal) te verbeteren en te 
verfraaien (o.a.  met nieuwe kinderspeelwerktuigen) en daar is geld voor van de 
centrale overheid in Managua. Die middelen zijn er niet voor de andere parkjes en zo 
kwam het idee om het project voor Leiden in die richting om te buigen. Parkjes met 
mogelijkheden voor recreatie, speelmogelijkheden voor kinderen, eenvoudige 
consumpties etc. hebben een publieke functie voor alle burgers, onafhankelijk van 
politieke achtergrond of wat dan ook. Het idee lijkt goed, maar de verdere uitwerking 
is weer een ander verhaal.  
 
Dat leidde er ook toe dat vanuit de SVLJ in de contacten met de gemeente Leiden 
ook de mogelijkheid is geopperd om af te z ien van een rechtstreeks cadeau aan de 
gemeente Juigalpa maar te bezien of het eerder genoemde MEC-project 
(vrouwenhuis) ook in aanmerking zou komen. De reactie van de gemeente Leiden op 
deze optie was positief.  
 
De SVLJ neemt dit zeker mee in haar gesprekken met MEC. Ook hier hoopt de 
Stichting in 2016 tot een besluit te kunnen komen, ook omdat het tweede semester 
van het jaar in Nicaragua vooral in het teken van de verkiezingen in november zal 
staan, en er weinig ruimte meer zal zijn in die periode voor andere zaken, zoals 
serieuze dialoog over projecten en partnerschap. 
 


